


W piątek 30 maja Psary opanowały strachy i straszydła. Tuż przed godz.15 „straszny” korowód przemaszerował ulicami 
miejscowości by dotrzeć wreszcie do stadionu „Iskry” Psary. W ten sposób rozpoczął się IX Regionalny Festiwal Strachów, który 
od lat towarzyszy już mieszkańcom gminy Psary. Jak co roku na festiwal zjechały strachy i straszydełka. Wykonane przeróżnymi 
metodami strachy ozdobiły psarski stadion. Część z nich samodzielnie przechadzała się między ludźmi bardziej bawiąc niż strasząc. 
Nic dziwnego to tylko strachy polne więc ludzie nie mieli się czego obawiać.                                                                            

(ap)
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P o w i a t  B ę d z i ń s k i

Psary - gmina w centrum powiatu bêdziñskiego

Badania profilaktyczne ratuj¹ ¿ycie

Gmina Psary jest gminą 
wiejską, położoną w 
środkowej części powiatu 

będzińskiego – czytamy na jej stronie internetowej. 
Wójtem Psar jest od 11 lat Marian Kozieł. 
Przewodniczącym Rady Jacenty Kubica. Gmina 
utworzona jest z 10 sołectw: Psary, Sarnów, Dąbie, 
Preczów, Gródków, Strzyżowice, Góra Siewierska, 
Goląsza, Brzękowice, Malinowice, które 
zamieszkuje 11.3 tys. osób. Sołectwa Brzękowice, 
Dąbie i Goląsza są podzielone na miejscowości: 
Brzękowice Dolne, Brzękowice Górne, Brzękowice 
Wał, Dąbie Górne, Dąbie Chrobakowe, Dąbie, 
Goląsza Dolna i Goląsza Górna. Obszar gminy 
zajmuje powierzchnię 46 km2. Gmina Psary leży w 
bezpośrednim sąsiedztwie rozwiniętych ośrodków 
miejskich: Będzina, Czeladzi i Dąbrowy Górniczej. 
W ościennych miastach mieszkańcy znajdują 
miejsca pracy, młodzież uczy się w szkołach 
średnich. Układ komunikacyjny dla gminy jest 
bardzo korzystny. Dogodne położenie przy drodze 
krajowej DK 86 sprawia, że stolica województwa 
śląskiego – Katowice jest dostępna w ciągu 
20 minut jazdy samochodem, a przebieg drogi 
wojewódzkiej DW 913 łączy je z międzynarodowym 

portem lotniczym w Pyrzowicach. 
Psary  mają niepowtarzalny charakter. Miłośników 
czynnego wypoczynku na pewno zainteresują 
ścieżki rowerowe i lekcje konnej jazdy w ośrodkach 
jeździeckich. Oglądając gminę z wysokości 
rowerowego siodełka, mają szansę odwiedzić 
na przykład zabytkowy dwór w Malinowicach 
i odpocząć w cieniu wiekowych lip będących 
Pomnikiem Przyrody. Zwolennicy mocnych 
wrażeń mogą obejrzeć panoramę gminy z lotu 
ptaka, startując na swych para - i motolotniach 

z Wału Brzękowickiego.  Organizowane są kolarskie 
Mistrzostwa Polski oraz międzynarodowe zawody 
psów myśliwskich.  Działalność kulturalną na 
terenie gminy prowadzi Gminny Ośrodek Kultury 
w Psarach z siedzibą w Gródkowie.  Jest on 
organizatorem wielu imprez kulturalnych o zasięgu 
regionalnym. Niektóre z nich są jedynymi tego 
typu imprezami w kraju np. Prezentacje Teatralne 
„Żywotów Świętych i Patronów”, Festiwal Pieśni 
Miłosnych i Zalotnych, odbywający się w wieczór 
Świętego Jana, Święto Latawca, Regionalny 
Festiwal Strachów.  Imprezy przyciągają do gminy 
miłośników kultury z okolicznych miast i gmin.  
Zapraszam do Psar.                         

Adam Lazar

Starostwo Powiatowe w Będzinie zaprasza mieszkańców 
Powiatu do kontroli stanu swojego zdrowia i wykonania 
przesiewowych badań rtg klatki piersiowej oraz usg piersi. 
Badania organizowane są w ramach finansowanej przez 
Starostwo akcji promocji i profilaktyki zdrowia. Do udziału 
w akcji szczególnie zapraszamy osoby, które dawno 
nie kontrolowały stanu swojego zdrowia. Inspiracją do 
zorganizowania tych badań była przeprowadzona w I 
kwartale 2007 roku analiza stanu zdrowia mieszkańców 
Powiatu Będzińskiego, która wskazała na nowotwory 
jako jedną z głównych przyczyn zachorowań i  zgonów 
naszych mieszkańców. Porównanie danych dotyczących 
ilości zgonów w Powiecie Będzińskim spowodowanych 
nowotworami złośliwymi na przestrzeni czterech lat 
pozwoliło ustalić, że mężczyźni najczęściej umierają 
z  powodu nowotworu oskrzeli i płuc, natomiast kobiety 
z powodu nowotworu piersi. Bardzo duża ilość zgonów 
determinowana wskazanymi nowotworami spowodowała, 
że głównym zadaniem w obszarze promocji zdrowia stała się 
edukacja zdrowotna mieszkańców wskazująca na istniejące 
zagrożenia zdrowotne i konieczność regularnej samokontroli. 
Starostwo niezwłocznie podjęło także działania zmierzające 
do profilaktyki i wczesnego wykrywania zmian chorobowych 
poprzez umożliwienie i ułatwienie mieszkańcom naszego Powiatu 
wykonania zalecanych badań przesiewowych. W tym celu już w  roku 
ubiegłym rozpoczęto realizacje  cyklu akcji badań radiologicznych klatki 
piersiowej, wykonywanych w pracowniach rentgenowskich PZZOZ i  w 
objazdowym ambulansie rtg oraz cykl badań mammograficznych piersi 
wykonywanych w objazdowym „mammobusie”. Ambulanse wyposażone 
w odpowiedni sprzęt stacjonowały w poszczególnych gminach na 
terenie Powiatu Będzińskiego. Dzięki w/w akcjom zorganizowanym 
przez Starostwo w roku minionym 959 mieszkańców Powiatu 
wykonało badanie  rtg klatki piersiowej i aż 1350 naszym mieszkankom 
umożliwiono wykonanie badania mammograficznego. W roku bieżącym 

działania profilaktyczne są kontynuowane i w ich ramach Starostwo 
organizuje i finansuje badania usg piersi (badania organizowane 
są we współpracy z PZZOZ w Będzinie i niepublicznymi zakładami 
opieki zdrowotnej na terenie poszczególnych gmin) oraz badania rtg 
klatki piersiowej, które tak jak w roku ubiegłym wykonywane są w 
ambulansie wyposażonym w nowoczesna aparaturę cyfrową do badań 
rtg o pełnym formacie obrazu, która zapewnia ochronę radiologiczną 
i umożliwia bezpieczne wykonanie badania.  Podczas wiosennej serii 
akcji badań profilaktycznych, na przełomie maja i czerwca Starostwo 
sfinansowało 540 badań usg piersi oraz 600 badań rtg klatki piersiowej..    

                                                                                    

                                                                               Katarzyna Mielewska
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C i e k a w o s t k i

Piêkny jubileusz

Odwiedza powiaty

Już 67 lat udanego małżeństwa maja za sobą 
państwa Bronisława i Edmund Korczakowie z 
Siewierza. Na początku czerwca obchodzili swój 
piękny jubileusz.
- Pogoda była taka jak wtedy gdy braliśmy ślub. 
Wtedy także był bardzo ciepły, piękny dzień 
– wspomina pani Bronisława.
Państwo Korczakowie poznali się jeszcze przed 
wojną. Niewiele jednak brakowało by nigdy się 
nie poznali bo pani Bronisława urodziła się w 
Stanach Zjednoczonych gdzie przed I wojną 
światową wyemigrowali jej rodzice. Wrócili jednak 
do wolnej Polski i zamieszkali w Zawierciu. 
- Mąż mieszkał w Siewierzu, pamiętam jak 
jeździł do mnie na rowerze. Potem przyszła 
wojna, Edmund poszedł do wojska, nie było go 
kilka miesięcy. Było ciężko ale trzeba było jakoś 
przetrwać – opowiada pani Bronisława. 
Pana Edmunda nie było w domu ponad dziewięć 
miesięcy. Podczas kampanii wrześniowej dostał 
się do niewoli niemieckiej. Udało mu się jednak 
uciec z transportu i musiał się ukrywać. Chociaż 
trwała wojna postanowił się oświadczyć.
- Żona bała się bo Niemcy wywozili na roboty i 
dlatego tak szybko zdecydowaliśmy się na ślub. 
Oświadczyłem się w marcu a w czerwcu stanęliśmy 
przed ołtarzem. Wtedy złamałem dane kolegom 
słowo. Kiedyś daliśmy sobie słowo z kolegami, że 
nie ożenimy się dopóki nie skończy się wojna i ja 
jako pierwszy się wyłamałem. Koledzy jednak nie 
byli źli bo byli na naszym weselu jako drużbowie 
– śmieje się pan Edmund.

Od tamtej pory państwo Korczakowie już się nie 
rozstawali. Po wojnie pan Edmund pracował w 
tartaku, robił bryczki, meble drewniane.
- Jak to się mówi miałem dziesięć zawodów a 
jedenastą biedę ale trzeba było sobie dawać radę 
– uśmiecha się pan Edmund. 
Pani Bronisława w tym czasie zajmowała się 
domem. Oboje doczekali się czwórki dzieci. Dziś 
mogą się cieszyć sześciorgiem wnucząt i piątką 
prawnuków. W każde święta i rocznicę ślubów 
ich dom napełnia się gwarem całej rodziny, która 
licznie zjeżdża do rodzinnego domu.

W czasie tych zjazdów pan Edmund jest dusza 
towarzystwa, śpiewa, opowiada dowcipy.
Obecnie ich ulubiona rozrywką jest gra w literaki. 
Pan Edmund jesienią ubiegłego roku jeździł 
jeszcze na rowerze. Teraz trenuje już tylko na 
stacjonarnym rowerku.
Jaka jest ich recepta na długowieczność?
- Unikamy tłuszczu i rzadko jemy smażone 
potrawy. Staramy się dużo przebywać na świeżym 
powietrzu i przede wszystkim  mieć dobry humor 
– podkreśla pan Edmund.           

Artur Pycela

70-letni emeryt z Lublina, 
pan Stanisław Matyjaszczyk 
ma prawdziwą pasję - od 4 
lat zwiedza polskie powiaty.  
Do tej pory odwiedził ich 
łącznie 293, na ogólną 
liczbę 379. 
11 czerwca zawitał do 
budynku Starostwa 
Powiatowego w Będzinie 
przy ul. Sączewskiego 6, 
gdzie trafił do Wydziału 
Promocji i Sportu.  
Pociągnęliśmy go trochę 
za język, bo  historia jest z 
cyklu tych niesamowitych. 
Jak to jest możliwe? No, 
Pan Stanisław korzysta 
z usług Polskich Kolei 
Państwowych. Raz w 
miesiącu wykupuje bilet 
sieciowy, tygodniowy,  który 
kosztuje 80 zł i rusza w 
trasę. Dziennie najczęściej zalicza 3-4 powiaty. Zagląda  też do urzędów, 
do starostw, bowiem zbiera materiały promocyjne. Ma całą ich kolekcje.  
Szczególnie lubi zbierać znaczki z herbami. W podróży śpi u rodziny i 
znajomych, zdarza się,  że w pociągu, w tanich hotelach, a jak nie ma gdzie, 
to... i na ławce na dworcu. Kocham włóczęgę, od dzieciństwa  właściwie 
wciąż podróżuję – powiedział w czasie krótkiej rozmowy.  Krótkiej, bo 
spieszył się na pociąg, żeby dojechać do kolejnego powiatu. Życzmy mu 
zdrowia i bezpiecznej drogi!                                                       Piotr Dudała

W każdy czwartek w 
godzinach od 16.30 do 21.00. 
w Ośrodku Kultury w Grodźcu 
przy ulicy Słowackiego 
spotykają się pasjonaci 
brydża sportowego. Jest 
ich siedemnastu. Ale chętni 
mogą do nich jeszcze 
dołączyć.  
Instruktorem sekcji jest 
Jerzy Matyjaszek. Ukończył 
on kurs zorganizowany 
przez Polski Związek Brydża 
Sportowego uzyskując 
tytuł zawodowy instruktora 
sportu w brydżu sportowym. 
Pan Jerzy jest też sędzią 
Polskiego Związku Brydża 
Sportowego. 
- Grę w brydża rozpocząłem 
podczas studiów w 1961r. 
Był to wtedy doskonały 
relaks. Od 1971 r. do 

2007r. prowadziłem sekcję 
brydża w Zespole Szkół 
Technicznych w Dąbrowie 
Górniczej. Teraz prowadzę 
sekcję w grodzieckim 
Ośrodku Kultury. Gramy tu 
w gronie przyjaciół. Jest to 
gra intelektualna ucząca 
myślenia i to jest jedna 
z największych jej zalet. 
- mówi Jerzy Matyjaszek.    
Członkowie sekcji biorą 
indywidualnie udział w 
turniejach brydżowych. 
Planują też zorganizowanie 
dużego turnieju w Grodźcu.                                                                  

Katarzyna Maciejewska

Mi³oœnicy 
bryd¿a
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Koœció³ odzyska wie¿e

Black Red White otwiera swoje podwoje

P o w i a t

Wieża nowej świątyni już od wielu miesięcy 
góruje nad Osiedlem Zachód w Siewierzu. 
Budowę rozpoczęto w maju 2001 r. 
Marzenia o nowym kościele zrodzone 
w drugim tysiącleciu, materializują się w 
trzecim. Kamień węgielny wmurował 30 
września 2001r. ordynariusz sosnowiecki 
biskup Adam Śmigielski.  Od tej pory 
ksiądz proboszcz Emil Ilków nieustannie 
troszczy się o to, aby praca na budowie 
nie ustawała. Wspomagają go parafianie 
skupieni w Komitecie Budowy Kościoła. 
Obiekt powstaje wyłącznie z datków 
wiernych. Dają ile mogą, chociaż czasy 
są ciężkie. Nie żałują także swojej pracy. 
Osiedle liczy tylko ok. 2000 mieszkańców. 
Fachowy nadzór nad budową sprawuje 
mgr inż. Adam Wyszyński, kierownik 
Komitetu, poświęcając jej niemal cały wolny 
czas. Wnętrze świątyni, choć wita jeszcze 
surowością ścian, już jest piękne. Nowy 
kościół od roku żyje życiem liturgicznym 
wspólnoty parafialnej. Wiele uroczystości, 
rocznic, jubileuszy, a nade wszystko  mszy 
świętych, odprawianych w przerwach 
pomiędzy kolejnymi etapami prac 
wykończeniowych, wpisuje się w młodą 
historię parafii. Inauguracyjna msza święta 
została odprawiona w Niedzielę Zesłania 
Ducha Świętego. Wierni przeżywali już w 

swoim nowym Domu Bożym uroczystości: 
Pierwszej Komunii Świętej, bierzmowania, 
parafialnego odpustu, 20 rocznicy istnienia 
parafii, 30-lecia posługi kapłańskiej 
księdza proboszcza i inne. Po raz pierwszy 
budowali Bożonarodzeniowy Żłóbek  i 
Wielkanocny Grób Pański. Odbyły się 
pierwsze śluby, chrzty i pogrzeby. Parafię 
Najświętszego Serca Pana Jezusa 
w Siewierzu, wydzieloną z parafii św. 
Macieja Apostoła, erygował uroczyście 
specjalnym dekretem 6 czerwca 1987 r.  
metropolita częstochowski abp Stanisław 
Nowak. ,,Dostałem tylko niebo i ludzi” - 
wspomina narodziny parafii ksiądz Emil. 
Kilka hektarów terenu pod budowę kaplicy, 
plebanii, kościoła i urządzenie cmentarza, 
dla nowej wspólnoty parafialnej przekazali 
za symboliczną złotówkę mieszkańcy 
Siewierza zrzeszeni w Spółce Leśno-
Gruntowej. Jak dotąd Niebo jest przychylne 
i ludzie się sprawdzili.Szczególną 
sympatią darzy to nowe, rozkwitające 
życie wspólnotowe, bp Adam Śmigielski. 
Podczas wizyty duszpasterskiej 30 maja br. 
poświęcił piękne witraże okienne i niemal 
już gotową kaplicę Matki Boskiej Fatimskiej 
oraz nadał księdzu proboszczowi tytuł 
kanonika.                         

Janusz Nawrot 

16 czerwca rozpoczął się remont wież zabytkowego 
kościoła  pw. św. Wawrzyńca w Bobrownikach. 
Dwa lata zajęło członkom Stowarzyszenia na rzecz 
Ratowania Zabytkowego Kościoła w Bobrownikach 
zebranie odpowiedniej sumy by rozpocząć prace 
remontowe wież kościoła. Przy wydatnej pomocy władz 
samorządowych udało się zebrać ponad 100 tys. zł. Oprócz 
Funduszu Kościelnego Ministerstwa Spraw Wewnętrznych 
i Administracji, które wyłożyło 60 tys. zł. pomogło również 
Starostwo Powiatowe w Będzinie przeznaczając 15 tys. 
zł i gmina Bobrowniki, która dołożyła kolejne 20 tys. zł. 
Dodatkowo, członkom stowarzyszenia udało się zebrać 10 
tys. zł.
Dzięki temu można będzie wymienić wieże kościoła, 
które są już mocno nadwerężone.  Poddana renowacji 
zostanie także fasada łącząca obie wieże. Remont potrwa 
około miesiąca i z pewnością jest to pierwszy krok do 
dalszych prac związanych z odnowieniem tego pięknego, 
drewnianego zabytku.                                     

Artur Pycela

12 lipca br. nastąpi otwarcie największej od 
lat inwestycji handlowej w Będzinie - salonu 
meblowego firmy Black Red White.  Przy 
skrzyżowaniu ul. Piłsudskiego i DK 86 na 
powierzchni 13 tys. m2 powstała nowoczesna 
placówka handlowa na miarę XXI w. Budowa 
salonu trwała ok. dwóch lat. Na  klientów 
czeka piękny obiekt, posiadający 160 miejsc 
parkingowych. Salon meblowy Black Red White 
to również 60 nowych miejsc pracy. Załoga jest już 
skompletowana. Pracownicy intensywnie pracują, 
żeby w dniu otwarcie wszystko było dopięte na 
ostatni guzik. Chcemy pokazać klientom piękne 
wnętrza, które by ich zainspirowały do zmiany nie 
tylko mebli, ale całego wyposażenia własnych 
mieszkań – powiedział nam dyrektor placówki 
Marian Kopciuch. Potrzebne artykuły znajdą u 
nas – dodaje.                                   Piotr Dudała

Niebo przychylne Osiedlu Zachód
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X edycja Konkursu „Moja Ziemia - Czysty Œwiat”

Od ponad 50 lat wierny jednej pasji

P o w i a t

Z udziałem starosty będzińskiego Adama Lazara 9 czerwca br. w Miejskiej i Powiatowej 
Bibliotece Publicznej w Będzinie odbył się jubileuszowy X finał Powiatowego Konkursu 
Ekologicznego „Moja Ziemia – Czysty Świat”. 
 „Przyroda nie zna nagrody ni kary, zna tylko konsekwencje „ – to hasło tegorocznego 
konkursu, który wspólnie realizuje będzińska Miejska i Powiatowa Biblioteka Publiczna,  
Starostwo Powiatowe oraz Urząd Miejski w Będzinie.
Celem konkursu jest upowszechnianie wiedzy na temat ekologii w powiecie będzińskim, 
promowanie idei ochrony środowiska i postaw proekologicznych, lansowanie zdrowego 
stylu życia i rozwijanie wiedzy o regionie.
10-letnie  działania  na rzecz popularyzowania idei dbania o środowisko organizatorzy  
kierowali  do najmłodszych przedstawicieli  społeczności lokalnej  powiatu będzińskiego,  
pragnąc zwrócić uwagę na problemy ekologii,  a tym samym  wpłynąć na wzrost  
odpowiedzialności społecznej  w tym zakresie. Przez kolejne lata z tej formy edukacji 
skorzystało 1587 dzieci z placówek oświatowych, ośrodków szkolno-wychowawczych, 
świetlic środowiskowych i warsztatów terapii z terenu powiatu będzińskiego.
Początki konkursu „Moja Ziemia – Czysty Świat” sięgają roku 1998. Z okazji  640 -lecia 
miasta będzińska biblioteka zorganizowała dwu etapowy konkurs Ziemia Nasz Wspólny 
Dom pt. “By ziemia była piękna i  zasobna”. Zainteresowanie konkursem było tak duże, 
że organizatorzy podjęli decyzje o cyklicznej organizacji przedsięwzięcia. W 1999 
roku odbyła się  I edycja konkursu pt. “Czysta przyroda - zdrowy człowiek”. Zadaniem 
młodszych  uczestników było zaprojektowanie ekologicznego emblematu.  Dla młodzieży 
przygotowano test z wiedzy teoretycznej  z zakresu ochrony środowiska. W finale konkursu 
wzięło udział 75 osób.
Ideą przyświecającą organizatorom była popularyzacja wiedzy z zakresu ekologii wśród 
najmłodszych mieszkańców  Będzina oraz lansowanie zdrowego stylu życia.  W 2000 roku 
do realizacji projektu włączyło się  Starostwo Powiatowe oraz Urząd Miejski w Będzinie. 
Zmienił  się zasięg  konkursu z miejskiego  na  powiatowy. W 2003 roku zmieniono  formułę 
konkursu . Dotychczasowe II etapy -  plastyczny i teoretyczny - połączono i  zadania 
konkursowe uwzględniające wiek uczestników realizowane są w jednym etapie.  
Do tegorocznych zadań należało  (w zależności od grupy wiekowej): wykonanie                          
w dowolnej technice pracy plastycznej popularyzującej przyjazne środowisku formy 
spędzania wolnego czasu (gr. I); ułożenie i zaprojektowanie w formie komiksu ekologicznej 
bajki (gr. II); wykonanie folderu informacyjnego na temat wykorzystania materiałów 
wtórnych w powiecie będzińskim (gr. III);  przygotowanie reportażu filmowego dot. walorów 

ekologiczno-przyrodniczych Będzina i powiatu będzińskiego (gr. III). 
Laureaci konkursu otrzymali nagrody rzeczowe oraz pamiątkowe dyplomy. Spotkanie 
uświetniło wystąpienie Krzysztofa Michalskiego – pracownika naukowego gliwickiej 
Politechniki Śląskiej oraz program artystyczny zaprezentowany przez zespół Przygoda 
oraz kabaret Nierea@lni! z  Miejskiego Zespołu Szkół Nr 2 w Będzinie.  Z okazji  jubileuszu 
wydano m.in. folder informacyjny oraz ekologiczne torby  sfinansowane z  środków  
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska  i Gospodarki Wodnej  - UM w Będzinie, 
które  zostały wręczono uczestnikom konkursu oraz ich opiekunom.. Prace oceniono  w 
4 kategoriach wiekowych. Z pośród 122 uczestników  nagrodzone  zostały 32 osoby.  
Serdecznie gratulujemy i życzymy dalszych sukcesów!                     Beata Wardęga

Marek Paluszkiewicz z ostatnich festiwali 
modelarskich wrócił z kilkoma nagrodami. 
Jedną z nich otrzymał za model Katedry w 
Chartres, którą wykonał z jej najdrobniejszymi 
szczegółami. Ta piękna, słynna gotycka katedra 
znajdująca się we Francji pochodzi z XII wieku. Z pożaru, 
który zniszczył miasto i katedrę, ocalała tylko znajdująca 
się w niej relikwia czyli suknia, którą ponoć miała na sobie 
Maryja Panna podczas narodzin Chrystusa. Wydarzenie to 
zostało uznane za cud i postanowiono odbudować katedrę. 
Wewnątrz i na zewnątrz budowli znajduje się ponad 10 
000 rzeźb z kamienia i szkła. W 1979 roku została ona 
wpisana na listę światowego dziedzictwa kultury UNESCO.  
Marek Paluszkiewicz mieszka w Czeladzi. Jego przygoda 
z modelarstwem zaczęła się w 1954 roku gdy miał pięć 
lat. -Mój ojciec przyniósł mi wycinankę z domem 
góralskim. Budowałem swój dom, a on swój. Od 
tego czasu modelarstwo stało się moim hobby. 
Gdy zaczęło pojawiać się pismo “Modelarz” 

byłem jego stałym czytelnikiem, podobnie jak “Małego Modelarza”. Od 1957 roku moją 
pasją stało się modelarstwo kartonowe. - wspomina pan Marek.Marek Paluszkiewicz najbardziej 
lubi wykonywać modele lotnicze. Ale od paru lat wykonuje również inne modele, także architektoniczne.  
Podczas festiwalu, który odbył sie 12 i 13 kwietnia w Żywcu wrócił on z kilkoma nagrodami. Za katedrę w 
Chartres w skali 1:350 otrzymał pierwsza nagrodę, za samolot Gawron – trzecią i za samochód wojskowy 
URSUS A wzór WZ 1929 – również trzecie miejsce. Od kilku lat działa w Stowarzyszeniu Miłośników Starych 
Szybowców i Samolotów ”Parcina”. Obecnie pracuje on nad modelami latarni polskiego wybrzeża i kilkoma 
innymi ciekawymi modelami.   Podczas majowego Międzynarodowego Festiwalu Modeli Redukcyjnych w 
Będzinie-Grodźcu Marek Paluszkiewicz otrzymał medale w kategorii pojazdy kolejowe z dworcem oraz 
modele latające.    

                                                                                                            (km)

Konsultanci Regionalnego i Lokalnych Punktów Informacji Eurodesk
 z regionu śląskiego  spotkali się w Starostwie Powiatowym w Będzinie 
11 czerwca 2008r.
Jeśli:  
- potrzebna Ci wiedza na temat jednego z krajów europejskich, 
- poszukujesz informacji o szkoleniach i możliwościach zdobywania 
  funduszy w Polsce i w Europie, 
- chcesz nawiązać kontakt z rówieśnikami lub organizacjami z zagranicy,  
- szukasz partnerów do projektu, 
- organizujesz seminarium, szkolenie lub konferencje i chciałbyś 
  zaprosić na nie młodzież z zagranicy  
  lub potrzebujesz pomocy w innej sprawie związanej z edukacją, 
  Europą lub działalnością młodzieżową -  

skontaktuj się z nami.
Lokalny Punkt Informacji Eurodesk
Starostwo Powiatowe w Będzinie
Wydział Rozwoju i Współpracy z Zagranicą
pon. – pt. 12.00 – 15.30
ul. Sączewskiego 6 42-500 Będzin
tel.: 032 368 07 30, faks: 032 267 79 33
e-mail: wriwz@powiat.bedzin.pl
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Krzy¿ to znak mi³oœci

Wspania³y Jubileusz zas³u¿onego kap³ana
W y d a r z e n i a

Niedziela, 15 czerwca 2008r. na długo zapadnie w pamięć wszystkim 
zgromadzonym w Kościele p.w. Św. Barbary w Będzinie – Koszelewie. 
Tego dnia bowiem odprawiona została uroczysta Msza Święta z okazji 
trzydziestopięciolecia kapłaństwa Proboszcza Parafii, Księdza Kanonika 
Stanisława Sarowskiego.
Mszę w intencji Jubilata odprawili: Dziekan Dekanatu Będzińskiego, 
Ksiądz Prałat Mieczysław Miarka oraz Ksiądz Kanonik Jan Strona. Oprawę 
muzyczną zapewnił Chór Duszpasterstwa Akademickiego „Gloria Dei” z 
Sosnowca, który wprowadził wszystkich w cudowny, podniosły nastrój. Cóż 
tu dużo pisać, było po prostu przepięknie! 
Życzenia Dostojnemu Jubilatowi, w imieniu Duchowieństwa Dekanatu 
Będzińskiego złożył Ksiądz Prałat Mieczysław Miarka. Życzenia przekazali 
także m.in. Poseł Grzegorz Dolniak i przedstawiciele samorządu: Starosta 
Będziński Adam Lazar, Prezydent Będzina Radosław Baran, Radna 
Małgorzata Kiewlicz. Szczególnie poruszające, także dla samego Księdza 
były życzenia od, jak zwykle wspaniałych, Parafian. Gratulacje składali także 
goście z innych parafii i Chór Gloria Dei. Łza zakręciła się w niejednym oku. 
Zapytany o swoje marzenia, Ksiądz Sarowski powiedział, że są one proste: 
głodnych nakarmić, spragnionych napoić i z wytrwałością realizować 
zadania, jakie stawia przed nim Pan Bóg. I wydaje mi się, że w tym krótkim 
zdaniu zawiera się sens, realizowanej przez Księdza z wielką determinacją 
i pokorą już od 35 lat, duszpasterskiej misji, podpartej iście franciszkańskim, 
niezwykle skromnym trybem życia. 
Wszystkich konkretnych zasług Księdza Stanisława po prostu nie sposób 
wyliczyć. Za uczynienie z Kościoła Św. Barbary ważnego dla całego 
regionu miejsca modlitw w intencji Ojczyzny, sprowadzenie tutaj relikwii 
Patronów Polski, Św. Wojciecha Biskupa, Św. Stanisława Biskupa oraz Św. 

Andrzeja Boboli, Prezbitera, a także za całokształt działalności Jubilat został 
niedawno uhonorowany Odznaką za Zasługi dla Województwa Śląskiego, 
przyznawaną przez samorząd wojewódzki. Jak jednak podkreśla Ksiądz 
Stanisław, najważniejsze są dla niego nie nagrody i tytuły, ale codzienna, 
kapłańska praca z każdym człowiekiem, szczególnie tym biednym, chorym i 
zagubionym. Sto lat, Księże Stanisławie!                          Krzysztof Kozieł

Krzyż jest znakiem miłości. Jeżeli ktoś odrzuca krzyż 
odrzuca miłość Boga. Tymi słowami ksiądz biskup 
Adam Śmigielski zakończył uroczystą mszę świętą, 
która miała miejsce  w dniu  7 czerwca w kościele św. 
Katarzyny w Grodźcu.

Po jej zakończeniu licznie zebrani wierni w obecności 
przedstawicieli władz miejskich, powiatowych i 
parlamentarnych udali się procesyjnie pod krzyż stojący 
przy ul Chopina             u stóp wzgórza Dorotki.
Po krótkiej modlitwie oraz słowie do wiernych ks. 
biskup dokonał poświęcenia krzyża. Usadowiony 

na kamiennym postumencie krucyfiks pierwotnie 
znajdował się po drugiej stronie ulicy i był w bardzo 
złym stanie. Rok temu starania o przywrócenie dawnej 
świetności temu zabytkowi podjęła będzińska Radna, 
Małgorzata Kiewlicz. Dzięki tym wysiłkom odzyskał 
on swój blask i zachowany zostanie dla następnych 
pokoleń. Wszystkim pasjonatom architektury sakralnej 
gorąco polecamy odwiedzenie pięknego Kościoła p.w. 
Św. Katarzyny i oczywiście znajdującego się w pobliżu, 
odnowionego krucyfiksu.                              

(red)

Na placu przed kościołem św. Barbary DM w 
Będzinie-Koszelewie, na niewielkim postumencie, 
stoi figura jego patronki św. Barbary. Właśnie na 
nim znajduje się masywna, żeliwna, pomalowana 
na czarno płyta, na której widnieją nazwiska 
13 osób, mężczyzn, pracowników Głównych 
Warsztatów Dąbrowskich Zakładów Naprawczych, 
którzy zginęli w latach okupacji w obozie zagłady 
w Oświęcimiu. Na dole tablicy znajduje się data: 
1 czerwca 1947 r. Postanowiłem trochę powęszyć 
i dowiedzieć się czegoś więcej o historii tablicy. 
Pierwsze, co zrobiłem, to sprawdziłem czy tablica 
znajduje się w wykazie miejsc pamięci, który 
jest zamieszczony na stronie Śląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego. Okazało się, że jej tam nie ma. 
Zapytałem więc proboszcza Parafii św. Barbary ks. 
kanonika Stanisława Sarowskiego, skąd się ona 
znalazła przed kościołem. Ku zdziwieniu, okazało 
się, że nie zawsze znajdowała się w tym miejscu. 
Tablica i figura św. Barbary, stanowią pewną całość 
i...pochodzą z Dąbrowskich Zakładów Naprawczych 
Przemysłu Węglowego. Powstały w 1946 roku ze 

składek załogi, wtedy Głównych Warsztatów Kopalni 
Paryż. Dyrektorem był wtedy Wincenty Bojko. 
Jako miejsce pamięci, pomnik, został odsłonięty 
1 czerwca 1947 r. i przez następne ponad 45 lat 
znajdował się na terenie DZN. W 1992 roku, w 
związku z likwidacją tego przedsiębiorstwa, zrodził 
się pomysł przeniesienia go do Będzina-Koszelewa 
na teren kościoła św. Barbary. Inicjatorem był 
mieszkaniec Dąbrowy Górniczej p. Władysław 
Jakóbczyk. Pomnik był zniszczony i wymagał 
remontu. Tutaj sprawdziły się talenty ks. Stanisława, 
który doprowadził go do stanu „używalności”. 
Poświęcenie pomnika nastąpiło 4 czerwca 1997 
r. w obecności ks. Biskupa Ordynariusza Adama 
Śmigielskiego. Homilię wygłosił wtedy ks. Kapelan 
Tadeusz Michalski z Sosnowca. W uroczystościach 
uczestniczyły rodziny poległych pracowników. 
Sprawą zainteresowało się już Stowarzyszenie 
„Obywatelskie Forum Samorządowe”. Stosowny 
wniosek został złożony do Prezydenta Będzina.  

                                                                                          

                                                           Piotr Dudała

Œw. Barbara chroni miejsce pamiêci
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Najważniejszą wartością Gminy Psary są jej mieszkańcy. Dowody pracowitości i ofiarności członków społeczności spotykamy 
na każdym kroku. Szkoły, przedszkola, ośrodki zdrowia, remizy strażackie i domy kultury powstawały z inicjatywy i 
dzięki pracy społeczników. Tak było przed 35 laty, kiedy Gmina Psary zaistniała na mapie województwa śląskiego 
- tak jest i teraz. - Szczycimy się faktem, iż nasza społeczność jest doskonale zorganizowana. Niewątpliwy wkład w 
tworzenie społeczeństwa obywatelskiego wnoszą jednostki OSP oraz członkinie KGW. To właśnie lokalni liderzy są 
pomysłodawcami wielu przedsięwzięć. Potrafią zarazić swoim entuzjazmem i doprowadzić do finału wiele inicjatyw 
– podkreśla Wójt Gminy. Ostatnie przykłady takiej działalności znaleźć możemy w sołectwie Strzyżowice. Kwota 
12.000 zł zebrana przez druhów z OSP wśród mieszkańców sołectwa została przeznaczona na zakup materiałów 
niezbędnych do kontynuowania budowy sali widowiskowej przy tutejszej remizie strażackiej. Popierając inicjatywę 
strażaków w roku bieżącym Urząd Gminy przeznaczył z budżetu  kwotę  ponad 25.000, z których sfinansowany 
zostanie montaż okien i drzwi. Prace trwały blisko miesiąc a realizowała je grupa 15 społeczników. Pozostałe sołectwa 
również nie pozostają w tyle. W Malinowicach wokół budynku dawnej szkoły w ciągu tygodnia powstała infrastruktura 
rekreacyjna. Należą do niej ławki, stoły a także mini – plac zabaw dla dzieci. Drewno do budowy pozyskane zostało z 
wyciętych topoli. Podobne inicjatywy spotkać możemy na terenie całej gminy. Olbrzymią rolę pełnią tu Sołtysi, którzy 
aktywizują społeczność i stanowią naturalny łącznik pomiędzy mieszkańcami a jednostkami organizacyjnymi gminy 
takimi jak Ośrodek Pomocy Społecznej czy Gminny Ośrodek Kultury. Życie społeczne organizowane jest przez te 
placówki w dwóch płaszczyznach. OPS jest inicjatorem wielu przedsięwzięć służących aktywizacji zawodowej oraz 

przeciwdziałania wykluczeniu społecznemu. Przykładem może tu być Klub Integracji Społecznej w Środowisku Wiejskim który otrzymał w 2007 r. dofinansowanie w wysokości 
15.000 zł z Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej. Beneficjentki KIS-u nie tylko uzyskały fachową pomoc psychologa, doradcy zawodowego czy terapeuty ale również same jej 
udzieliły biorąc czynny udział w akcji „Pomóż dzieciom przetrwać zimę”. Innym przykładem jest realizowany wspólnie z Powiatowym Urzędem Pracy program prac społecznie 
użytecznych z którego od 2006 roku skorzystało 40 osób. Wykonują one prace na terenie placówek kulturalnych i oświatowych naszej gminy. Do dyspozycji podopiecznych OPS 
jest również zorganizowane w ośrodku Centrum Kształcenia na Odległość, gdzie dzięki nowoczesnym technikom multimedialnym uzyskać można wiedzę z różnorodnych dziedzin. 
OPS może pochwalić się sporymi osiągnięciami jeśli chodzi o ofertę skierowaną do dzieci i młodzieży. Należy do niej realizowana po raz 8 „Małyszomania”. „Małyszomania” 
to konkurs profilaktyczny, dzięki któremu młodzi mieszkańcy gminy poznają zagrożenia jakie związane są uzależnieniami takimi jak alkohol, nikotyna i narkotyki. Od dwóch lat 
konkurs realizowany jest w ramach Rządowego Programu Ograniczania Przestępczości i Zachowań Aspołecznych „Razem Bezpieczniej”. Inicjatywa ta została najwyżej oceniona 
przez Śląski Urząd Wojewódzki i jako taka otrzymała dofinansowanie w wysokości ponad 50.000 zł z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji. Pozyskiwanie środków 
zewnętrznych na realizację zadań z zakresu kultury to domena Gminnego Ośrodka Kultury. Dzięki zaangażowaniu pracowników, ośrodki kultury dysponują szeroką ofertą zajęć 
przeznaczonych zarówno dla dzieci i młodzieży jak i   osób dorosłych.                                                                                                                                     

Dariusz Margiel

Samorz¹d silny ludŸmi

Na przestrzeni kilku ostatnich lat gmina Psary zmienia swoje oblicze. W miejscu dotychczasowych nieużytków jak grzyby po deszczu wyrastają nowe domy. Jest to niewątpliwie 
efekt mody na mieszkanie na wsi oraz  wspaniałe walory krajobrazowe z których słyną nasze sołectwa. Perspektywa odpoczynku we własnym ogrodzie po ciężkim dniu pracy jest 
niezwykle kusząca dla mieszkańców betonowych osiedli Katowic, Chorzowa czy Bytomia. Dodatkowym atutem Gminy Psary jest doskonałe usytuowanie przy DK 86 oraz drodze 
nr 913 łączącej stolicę województwa z Międzynarodowym Portem Lotniczym w Pyrzowicach. 0Na rynku nieruchomości położonych na terenie gminy dominują oferty indywidualne. 
Jednak kierując się doświadczeniem wyniesionym z budowy osiedla domów jednorodzinnych w Malinowicach, gdzie powstało 71 domów, władze samorządowe przystąpiły do 
przygotowania kolejnych terenów pod budownictwo mieszkaniowe. Do chwili obecnej pod zabudowę przeznaczono 81 działek w sołectwach: Brzękowice, Gródków, Psary oraz 
Góra Siewierska. W chwili obecnej wytyczono 68 działek w Górze Siewierskiej - w miejscu nazywanym zwyczajowo „Czerwony kamień”. Działki sprzedawane są sukcesywnie 
w drodze przetargu nieograniczonego. Zyski ze sprzedaży przeznaczane są na uzbrojenie terenu. Działania w Górze Siewierskiej to efekt strategii jaką przyjęliśmy kilka lat temu 
– mówi Wójt Gminy Psary Marian Kozieł – jej celem jest stworzenie jak najlepszych warunków dla jednorodzinnego budownictwa mieszkaniowego. Chcemy również wykorzystać 
walory naszej gminy dla rozwoju turystyki i rekreacji z korzyścią dla obecnych i przyszłych mieszkańców. Dlatego też Gmina Psary przystąpiła do programu „Wspólna rzeka”, 
który jednoczy miasta i gminy przez które przepływa Biała Przemsza. Chcemy aby rzeka, która jest  naszą wschodnią granicą stała się ostoją dzikiej przyrody. Mamy nadzieję, że 
uda się to pogodzić z realizacją szlaku ekologiczno – rekreacyjnego. Szlak przeznaczony będzie dla turystów pieszych i rowerzystów. Plany dotyczące infrastruktury jaka będzie 
mu towarzyszyć przewidują budowę stanowisk wędkarskich oraz budowę pomostu dla kajakarzy. Gmina Psary jest przykładem, że człowiek może koegzystować z przyrodą bez 
szkody dla fauny i flory. Świadczy o tym chociażby ilość zwierzyny jaka występuje na naszym terenie oraz bogate zasoby leśne. Rozbudowa infrastruktury turystycznej wpłynie 
pozytywnie na atrakcyjność sołectw w naszej gminie – podsumowuje wójt.                                                                                                                                       

Dariusz Margiel
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System 4xE czyli: Edukacja, Ekologia,
Ekononomia i Estetyka

W placówkach oświatowych uczy się 1131 dzieci. Według danych Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli 
Gminy Psary ilość ta systematycznie wzrasta. Jest to konsekwencja stale zwiększającej się liczby 
mieszkańców. W ostatnich latach przekroczyła ona 11.000 osób. Stan techniczny szkół i przedszkoli 
stanowił poważny problem, który został rozwiązany dzięki wieloletniemu programowi, jakim zostały 
objęte obiekty użyteczności publicznej. Od 2001 roku wyremontowanych zostało 8 placówek. Budynki 
poddane zostały pełnej termomodernizacji. Zastosowanie nowoczesnych technologii obniżyło koszty ich 
utrzymania, poprawiło estetykę oraz – co jest niezwykle ważne – pozwoliło uzyskać doskonały efekt 
ekologiczny. - Realizacja programu możliwa była dzięki środkom zewnętrznym – tłumaczy Joanna 
Przybyłek, skarbnik gminy. Całościowy koszt remontów i termomodernizacji to do tej pory 7.205.831 
zł. Z dotacji i częściowo umarzanych pożyczek  Wojewódzkiego i Powiatowego Funduszu Ochrony 
Środowiska oraz programu ZPORR uzyskaliśmy prawie 3.000.000 zł.     
Obecnie trwa inwestycja pod nazwą „Rozbudowa i Termomodernizacja wraz z wymianą źródła ciepła 
w Przedszkolu Publicznym w Strzyżowicach”. Gmina złożyła do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Śląskiego 
wniosek o dofinansowanie tego przedsięwzięcia ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Śląskiego. 
Po szkołach i przedszkolach na swoją kolej czekają placówki opieki zdrowotnej. Mamy nadzieję, że wniosek dotyczący 
termomodernizacji Gminnego Centrum Opieki Medycznej w Psarach pozytywnie przejdzie weryfikację i otrzymamy 
środki na realizację tej inwestycji. Plany zakładają dostosowanie budynku ośrodka zdrowia do nowoczesnych norm 
oraz likwidację barier architektonicznych dla niepełnosprawnych. 
Inwestycja o podobnym charakterze przygotowywana jest dla Ośrodka Kultury w Sarnowie. Obiekt zbudowany został 
w latach 70 ubiegłego wieku. Jak wszystkie tego typu obiekty powstawał przy udziale mieszkańców, którzy 
poświęcali swój czas i umiejętności podczas czynów społecznych

.                                                      Dariusz Margiel
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W y d a r z e n i a

Przez trzy dni, od 13 do 15 czerwca, najlepsze zespoły artystyczne 
prezentowały swoje programy na XV Ogólnopolskich Spotkaniach Zespołów 
Artystycznych Ochotniczych Straży Pożarnych w Polanicy Zdroju. W Parku 
Zdrojowym występowały zespoły wokalne, teatralne, folklorystyczne, 
taneczne i obrzędowe z całej Polski. Województwo Śląskie, Powiat Będziński 
i Gminę Psary reprezentował Zespół Śpiewaczy „Dąbie”. 
Zespół brał udział w koncercie otwarcia pt. „Piękna nasza Polska cała...”, 
prezentując pieśni z naszego zagłębiowskiego regionu w nowych strojach 
ludowych, które współfinansował Samorząd Województwa Śląskiego. W 
mundurach strażackich wystąpili w koncercie wieczornym, podbijając serca 
kuracjuszy, śpiewając o odważnych wyczynach strażaków. 
Zespół „Dąbie” prowadzony jest przez Annę Nagły i Mirosława Krawczyka. 
Zespół to 26 osób, w większości mieszkańców sołectwa Dąbie, wspieranych 
silnymi męskimi głosami Wójta Gminy Psary Mariana Kozieła i sołtysa 
Brzękowic Janusza Kozieła. W repertuarze zespołu są nie tylko pieśni 

ludowe, strażackie, biesiadne, ale widowisko obrzędowe „Kiszenie kapusty”, 
spektakle teatralne poświęcone tematyce żywotów świętych i patronów, 
programy kabaretowe, a nawet wodewil muzyczny „Dama dla huzara”.
Członkowie zespołu pomimo dojrzałego wieku mają w sobie wiele rożnych 
zdolności i zainteresowań, dobrze czują się na scenie i zawsze chętnie 
występują. Ich pogodne usposobienia i pełne temperamentu występy 
udzielają się widzom, którzy owacyjnie witają zespół  pojawiający się na 
scenie. Tak też było w czasie koncertu finałowego, gdy zespół wystąpił 
z trzecim programem w Muszli Koncertowej w Polanicy. Organizatorzy 
pogratulowali zespołom zakwalifikowania się na Spotkania Zespołów 
Artystycznych Ochotniczych Straży Pożarnych, podziękowali za ich występy, 
wręczyli pamiątkowe dyplomy i upominki oraz życzyli, aby w 2009 r. na 
Wojewódzkim Przeglądzie zaprezentowały równie wysoki poziom artystyczny 
i zakwalifikowały się na XVI Ogólnopolskie Spotkania. Na zakończenie 
wszystkie zespoły zaproszone zostały na wspólne grillowanie przy muzyce, 
którą było słychać do późnych godzin wieczornych.             Urszula Nocoń

Rozœpiewali Polanicê Zdrój

Pod takim tytułem w dniach 30 maja - 1 
czerwca 2008 r. w Sławkowie obyła się 
międzynarodowa Konferencja Historyczna. 
Była ona poświęcona historii miejscowości 
o nazwie „Sławków”, pochodzeniu tej  
nazwy oraz możliwości dalszej współpracy. 
Patronat nad konferencją sprawował, 
uczestniczący również w jej obradach, 
starosta będziński Adam Lazar.
Licznie przybyłych gości przywitała Burmistrz 
Sławkowa Małgorzata Reczko oraz przewodniczący 
Rady Miejskiej Henryk Drzewiecki. Następnie  

wykład na temat historii, tradycji i specyfiki 
poszczególnych miejscowości z tak 
różnych rejonów środkowej Europy, które 
łączy miano „Slavkov” w nazwie, wygłosił 
historyk z Krakowa, prof. Feliks Kiryk. 
Następnie goście konferencji, przy użyciu 
środków multimedialnych, zaprezentowali 
swoje miejscowości. 
Uczestnicy spotkania podpisali końcowy 
dokument z konferencji następującej 
treści:
30 maja 2008 r. spotkaliśmy się w mieście 
Sławków w Rzeczypospolitej Polskiej 
na konferencji poświęconej integracji 
miejscowości, mającej w nazwie „Slavkov” z 
Republiki Czeskiej i Republiki Słowackiej.
Z konferencji tej wynikło, że miejscowości 
biorące udział w spotkaniu łączy nie tylko 
wspólna nazwa, ale wielowiekowe dzieje 
oraz tradycja wpisująca się w historię i 

kulturę swojego regionu i kraju. Mamy 
nadzieję, że nasze pierwsze spotkanie 
zaowocuje nawiązaniem ściślejszych 
kontaktów między społecznościami 
poszczególnych miejscowości. Współpraca 
posłuży niewątpliwie wzajemnemu 
poznaniu się mieszkańców, przybliżeniu 
historii, tradycji i osiągnięć ich rodzimych 
miejscowości, co z pewnością przyczyni się 
do zacieśnienia więzów ponadnarodowych 
w jednoczącej się Europie.
Przedstawiciele władz Slavkova pod 
Hostynem zadeklarowali zorganizowanie 
podobnej konferencji. w przyszłym roku. 
                       Opracował:  Piotr Dudała

Niejeden Slavkov w Europie Poszczególne miejscowości uczestniczące 
w konferencji reprezentowali: 

• Slavkov u Brna: Petr Kostík, Jiří Kučera – radni, Jana 
Kyjovská oraz Ladislav Žatecký (przypominamy, że 
wszyscy są Honorowymi Obywatelami Miasta Sławkowa) 
• Horní Slavkov: Nada Štefková – radna; Hana Gregorová,                                                                                          
  Julie Charvátová,
• Slavkov: Vladimir Chovanec – burmistrz, Ladislav Kubin                                                                                               
   – zastępca burmistrza, Sylva Chovancová, 
   Hana Kubinová; 
• Slavkov pod Hostynem: Jan Mikšik – burmistrz, 
   Marie Barotová, Jarušká Vašutová, Metoděj Koutný; 
• Malý Slavkov: Stanislav Kroták – burmistrz, 
  Ľudovit Svocák – zastępca burmistrza, Ladislav Oravec, 
  Ján Klein; 
• Vyšný Slavkov: Viera Kasperová – burmistrz, 
   Alena Hurtuková, Lubor Adamisin, Jan Chovanec. 



11N r  6 / 1 5   c z e r w i e c  2 0 0 8

500 nowych miejsc pracy 

W y d a r z e n i a

21 - 22 czerwca br. w Centrum  Handlowym M1 w Czeladzi odbyły się V Targi 
Pracy. W tym roku impreza była naprawdę wyjątkowa. W wyniku rozbudowy 
centrum powstało zapotrzebowanie na rekordową liczbę 500  pracowników, 
a na targach swoje oferty zaprezentowało ponad 30 wystawców . Oferty 
pracy dotyczyły głównie miejsc pracy w handlu i usługach  w nowej części 
przebudowanego centrum,  którego otwarcie nastąpi 27 sierpnia 2008r.
Targi Pracy to świetna formą prezentacji ofert zarówno obecnych najemców, 
jak i tych, którzy otworzą swoje placówki pod koniec wakacji wraz z 
zakończeniem przebudowy centrum. Najwięcej ofert pracy dotyczyło 
stanowisk związanych z branżą ubraniową i usługową. Podczas imprezy 
można było skorzystać z rady specjalistów z Powiatowego Urzędu Pracy 
w Będzinie. 
Targi mają już swoją renomę.  Zeszłoroczne targi odwiedziło kilkanaście 
tysięcy osób, podobnie było i obecnie. 
-  W tym roku Targi Pracy skończyły się również pełnym sukcesem – mówi 
Krzysztof Kucharski, Dyrektor M1 Czeladź – Możliwość bezpośredniego 
spotkania z liczną grupą pracodawców przyciągnęła wielu odwiedzających 
– dodaje. 
Centrum handlowe M1 Czeladź powstało w 1997 roku i jest najstarszym 
tego typu obiektem w aglomeracji śląskiej. W 2007 roku podjęto decyzję 
o rozbudowie obiektu.  M1 Czeladź powiększy się o 60 nowych sklepów 
i 14 tys. m2 powierzchni, a tym samym stanie się drugim co do wielkości 
obiektem handlowym w województwie śląskim oraz jednym z największych 
w Polsce.                                                                                   Piotr Dudała

Wiosenne targi pracy

Ponad 1700 ofert zatrudnienia czekało na poszukujących pracy w 
Powiatowym Urzędzie Pracy w Będzinie, na zorganizowanych 28 maja 
Targach Pracy. Dominowały wśród nich przede wszystkim oferty z 
branży budowlanej, przetwórstwa spożywczego, handlowej, usługowej. 
Najczęściej poszukiwani byli budowlańcy, operatorzy maszyn i urządzeń, 
operatorzy sprzętu ciężkiego, sprzedawcy, kierowcy ciężarówek oraz 
ślusarze i spawacze. Poszukiwani byli również pracownicy ochrony, 
kelnerzy, księgowi i magazynierzy. W ramach naboru kandydatów do 
służby w policji i korpusie szeregowych żołnierzy zawodowych swoje 
oferty przedstawiły również Powiatowa Komenda Policji oraz Wojskowa 
Komenda Uzupełnień.
Odwiedzający Targi Pracy oprócz bezpośredniego kontaktu z 
pracodawcami mieli możliwość skorzystania z porad specjalistów 
z Państwowej Inspekcji Pracy, przedstawicieli Polskiej Organizacji 
Pracodawców Osób Niepełnosprawnych i Wojewódzkiego Urzędu Pracy 
w Katowicach.
Przez trzy godziny trwania targów w Powiatowym Urzędzie Pracy 
pojawiło się ponad 1500 chętnych do znalezienia nowej pracy lub 
zainteresowanych odnalezieniem nowych ścieżek kariery zawodowej.                                                                                          
                                                                                                

(oprac. ap)

Nowoczesna pracownia komputerowa powstała w 
powiatowym Zespole Szkół nr 2 w Będzinie. Protokół 
sfinalizowania projektu o wartości 70 .903,38 zł został 
podpisany w dniu 9 czerwca 2008r. 

Kolejna pracownia komputerowa

Nowa pracownia komputerowa jest wyposażona w komputery 
w ilości 20 sztuk z oprogramowaniem oraz inne urządzenia: 
drukarki, skanery, wideoprojektor, komputer przenośny i szafkę 
na sprzęt sieciowy. 
Przedsięwzięcie Europejskiego Funduszu Społecznego i poparcie 
naszego organu prowadzącego (Powiatu Będzińskiego – przyp. 
red.) pozwalają na rozszerzanie wiedzy informatycznej młodzieży 
odbywającej zajęcia dydaktyczne w nowoczesnej pracowni 
– mówi dyrektor szkoły mgr inż. Wiesław Grudziński. 
Nowa pracownią jest już czwartą przyznaną szkole przez MEN w 
ramach uczestnictwa w projekcie „Pracownie komputerowe dla 
szkół”.                                                                       Piotr Dudała

red. Maciej Wąsowicz z TV „Silesia”
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W jednoœci si³a - szansa dla regionu

Pani minister w Zag³êbiu

R e g i o n

Płynące szerokim strumieniem fundusze wyasygnowane ze środków 
Unii Europejskiej stanowią ważny instrument prowadzenia polityki 
regionalnej. I właśnie efektywność wykorzystania środków pomocowych 
na przykładzie Zagłębia Dąbrowskiego była głównym tematem 
odbywającej się w dniu 2 czerwca br. w Sosnowcu konferencji z udziałem 
minister Rozwoju Regionalnego Elżbiety Bieńkowskiej. 
Organizatorem spotkania był Poseł na Sejm RP Grzegorz Dolniak, oraz 
Poseł do Parlamentu Europejskiego Małgorzata Handzlik i Senator RP 
Zbigniew Szaleniec, a zaproszonymi gośćmi wójtowie, burmistrzowie i 
prezydenci miast i gmin Zagłębia, W konferencji uczestniczył Starosta 
Będziński Adam Lazar oraz Starosta Zawierciański Ryszard Mach.

Konferencja obfitowała w wiele konstruktywnych i merytorycznych uwag i 
konkluzji wynikających z doświadczeń włodarzy w pozyskiwaniu unijnych 
funduszy. Minister Bieńkowska scharakteryzowała cele i sposoby podziału 
asygnowanych pieniędzy, przedstawiciele lokalnych władz zaś dzielili 
się swoimi uwagami i spostrzeżeniami, dotyczącymi ubiegania się o 
dofinansowanie projektów przygotowanych do realizacji przedsięwzięć. 
„Starając się o środki w postaci funduszy europejskich, powinniśmy w 
ramach Zagłębia dobrze współpracować, by efektywniej zdobywać je 
dla naszych gmin, miast i powiatów. Zamiast konkurować ze sobą, lepiej 
zewrzeć szyki, by skuteczniej zabiegać na przykład o środki na inwestycje” 
– podkreśla Poseł Grzegorz Dolniak, organizator konferencji. 
                                                                                          

Mariusz Dyduch 

Jesteśmy świadkami narodzin 
organizacji zrzeszającej czternaście 
największych miast regionu 
Górnego Śląska, której zadaniem 
jest wspólna realizacja zadań i 
wsparcie dla dynamicznego rozwoju 
tego regionu. Górnośląski Związek 
Metropolitalny jest dobrowolną 
organizacją międzygminną, która 
została powołana 8 czerwca 
2007r., przez prezydentów miast 
na prawach powiatu, z chwilą 
wpisania jej do Rejestru Związków 
Międzygminnych, na podstawie 
ustawy o samorządzie powiatowym. 
Trwają także prace nad ustawą 
metropolitalną, która określi zasady 
tworzenia oraz funkcjonowania 
powstałych metropolii. Niniejsza 
ustawa nie odbiera samodzielności 
gminom wchodzącym w skład 
związku, ponieważ dotyczy 
przekazania związkowi jedynie 
zadań ponadgminnych. 

Zjednoczenie miast aglomeracji 
śląskiej umożliwi sprawne i 
efektywne działanie na rzecz 
poprawy konkurencyjności i 
skuteczności w rozwiązywaniu 
trudności, takich jak restrukturyzacja 
przemysłu ciężkiego, z jakimi śląskie 
aglomeracje do tej pory musiały 
zmagać się samodzielnie. Połączenie 
sił – potencjału demograficznego 
i wynikającego z niego potencjału 
intelektualnego, drzemiącego 
w infrastrukturze, stworzonej 
przez uczelnie wyższe i jednostki 
badawczo-rozwojowe, zasobów 
naturalnych i zgromadzonego 
mienia komunalnego, a także 
bardzo korzystnego położenia 
Związku – pozwoli na podnoszenie 
standardów życia mieszkańców, 
konkurencyjności gospodarki i 
innowacyjności w stosunku do 
najbardziej rozwiniętych aglomeracji 
polskich oraz europejskich.
Biorąc pod uwagę wielokrotnie 
podnoszone atuty, zgromadzone 
w Górnośląskim Związku 
Metropolitalnym, należy przychylić 

się do tezy, że Związek ten jest 
korzystny dla regionu, dzięki 
wspólnym działaniom na rzecz 
wzrostu inwestycji i pobudzania 
aktywności gospodarczej na jego 
terenie. W przyszłości należy 
rozważyć także możliwość 
rozszerzenia oddziaływania 
supermiasta, jak często nazywany 
jest Górnośląski Związek 
Metropolitalny, na kolejnych 
członków, również biorąc pod 
uwagę mniejsze gminy otaczające 
aglomeracje wchodzące w skład tej 
organizacji, a także niektóre powiaty 
ziemskie w tym powiat będziński. 
Jako Poseł Prawa i Sprawiedliwości 
jestem gorącym zwolennikiem 
włączenia całego powiatu 
będzińskiego do Górnośląskiego 
Związku Metropolitalnego. Taką 
deklarację poparcia zgłaszałem 
już, na Sesji Rady Miasta Będzin, 
w poprzedniej kadencji sejmu. 
Projekt ustawy metropolitalnej 
przewiduje możliwość włączania 
kolejnych gmin do związku, na 
podstawie rozporządzenia Rady 

Ministrów wydawanego na wniosek 
zainteresowanej gminy. Ważne jest 
przyspieszenie prac nad ustawą 
metropolitalną, gdyż będzie ona 
gwarantem przejrzystości zasad w 
oparciu, o które będą funkcjonowały 
związki międzygminne.                                                                                       
                          

Waldemar Andzel

                         Poseł  na Sejm RP
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Ostojada - sportowe zmagania na weso³o

Piknik rodzinny

W y d a r z e n i a

5 czerwca 2008 roku 
stadion sportowy w 
Czeladzi-Piaskach 
gościł niecodziennych 
zawodników - 
zjechało tutaj 15 
drużyn z Południowej 
Polski, m.in. z 
Katowic, Myszkowa, 
Dąbrowy Górniczej, 
Lublińca, Będzina i 
Zawiercia. Uczestnicy 
tej imprezy to nie w 
pełni sprawne osoby 
ze środowiskowych 
domów samopomocy, 
domów pomocy 
społecznej i warsztatów 

terapii zajęciowej.
Zabawa była świetna, 
pogoda dopisała 

znakomicie, a dyscypliny dostosowane zostały do sprawności zawodników. 
Przeciąganie liny wywołało emocje nie mniejsze niż na zawodach „Strong-
manów”, natomiast bieg w workach można było z daleka rozpoznać po 
salwach śmiechu, bo nie obyło się bez zabawnych sytuacji. Trawę „zaliczył” 
nawet pan fotoreporter. Impreza miała w tym roku bogatszą oprawę, a to za 
sprawą ING Banku Śląskiego, który sfinansował koszulki, puchary, medale 
i dyplomy dla zawodników. Trzeba było widzieć, jak pięknie prezentowała 

się ponad 200 osobowa kolumna w turkusowych koszulkach maszerująca 
ze stadionu MCKS Górnik Piaski na teren ŚDS „Ostoja”. Organizatorami 
imprezy było Stowarzyszenie na Rzecz Osób Niepełnosprawnych „Familia” 
z Czeladzi oraz Środowiskowy Dom Samopomocy „Ostoja” w Czeladzi, 
który obchodzi w tym roku 15-lecie istnienia. Medale i puchary wręczył 
zawodnikom Mariusz Kozłowski Wicestarosta Będziński. Na koniec była 
wspaniała zabawa, nad całością której czuwał sam szef Radia Piekary, a w 
tanecznych rytmach przygrywał zespól dj.Sytam. Imprezę uświetnił również 
pokaz walk capoeira oraz występ Artura Thomasa - artysty grającego na 
Fletni Pana. Tekst i zdjęcia.

                                                     Anna Krusiec

3 czerwca  br. w Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Będzinie odbyła się 
wielka, rodzinna biesiada. Okazją do spotkania był  obchodzony 1 czerwca 
Dzień Dziecka, oraz spotkanie środowisk organizacji pozarządowych, 
pracujących na rzecz osób niepełnosprawnych. Zaprezentowano również 
dorobek szkoły. Występy artystyczne dzieci oraz młodzieży z warsztatów 
terapii zajęciowej w Łagiszy i uczniów z III L.O im. C.K. Norwida  w Będzinie 
uświetniły całą imprezę. Atrakcji było co niemiara: loteria fantowa, zabawy 
sportowe, wspólne grillowanie, kawiarenka ze słodkościami, przygotowanymi 
w  pracowniach gospodarstwa domowego, zajęcia plastyczne, karaoke dla 
każdego, wyszywanie „na żądanie” z zastosowaniem naszych maszyn 
hafciarskich. Był też pokaz zasad udzielania pierwszej pomocy przygotowany 
przez słuchaczy kierunku ratownictwo medyczne z Regionalnego Centrum 
Kształcenia Ustawicznego w Sosnowcu.  Na koniec zaś wspólne śpiewanie 
pieśni biesiadnych. Na piknik licznie przybyli uczniowie z rodzicami i  
rodzeństwem, znajomi i przyjaciele. Swoją życzliwość i zaangażowanie 
okazali uczniowie z III LO, którzy jako wolontariusze ofiarowali swoją 
pomoc, opiekując się najmłodszymi uczniami placówki. W spotkaniu 
uczestniczyli zaproszeni goście, m.in. starosta będziński Adam oraz Prezes 
Stowarzyszenia „Szansa” Krzysztof Żmuda. Pogoda i dobry humor dopisały 
– o czym świadczą uśmiechnięte twarze dzieci i zadowoleni rodzice!                                                                                            
                                                                     Jolanta Kuchciak-Ucieszyńska

Na Chorzowskim Turnieju Szachowym o Puchar Amatora, 
w którym udział wzięli młodzi szachiści z Ośrodka Kultury 
w Grodźcu największy sukces wywalczył ośmioletni Maciej 
Burzycki, zdobywając czwarte miejsce. Na siódmym miejscu 
uplasował się Stramecki Łukasz, na dwunastym miejscu Kamil 
Katolik, a na piętnastym Gustaw Cyankiewicz. Najstarszy z 
szachistów Dawid Liczban nie zakwalifikował się wiekowo 
do Turnieju. Zajęcia szachowe w Grodźcu prowadzi Andrzej 
Gromada. 
-Z uczestnikami zajęć omawiam wiele wariantów strategii, 
które rozwijają myślenie i przewidywanie kolejnych ruchów 
przeciwnika. Analizuję z nimi partyjki z turniejów amatorskich 
i stosowane warianty w meczach o mistrzostwa świata. 
Poznają oni charakter pozycji pionków, a także teorie końcówek 
partyjek. Poznali już historię szachów. - mówi Andrzej Gromada.                                                                                            
                                                             

Katarzyna Maciejewska

Szachiœci w GrodŸcu
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P³ywackie mistrzostwa gminy

Kolejny sukces 
m³odego p³ywaka

+

S p o r t

Bartosz Katolik z Będzina ma 11 lat a na swoim 
koncie już kilka znaczących sukcesów w pływaniu. 
Pod koniec maja, do swojej kolekcji, dołożył 
kolejny. W Korespondencyjnych Mistrzostwach 
Polski w Pływaniu 11-latków, rozgrywanych 
w Pawłowicach, po raz kolejny okazał się 
bezkonkurencyjny.  Bartosz startował w czterech 
konkurencjach. Na dystansie 100m stylem 
dowolnym zajął pierwsze miejsce z czasem 
1:05:66. Również na dystansie 200m tym stylem 
nie miał sobie równych. Nieco gorzej poszło mu w 
pływaniu stylem motylkowym ale i tak zajął drugie 
miejsce na dystansach 50 i 100 m.
Jak się nieoficjalnie dowiedzieliśmy, w ten sposób 
Bartosz zdobył Mistrzostwo Polski w pływaniu 
stylem dowolnym na dystansie 100m i 200m. 
Młody pływak został także wicemistrzem Polski 

w stylu motylkowym na dystansie 100m.        
(ap)

W poniedziałek 16 czerwca na basenie NEMO w Dąbrowie Górniczej odbyły się I Mistrzostwa 
w Pływaniu uczniów szkół podstawowych i gimnazjum z terenu gminy Psary. Pomysłodawcą 
tejże imprezy był Zbigniew Stanik, który słynie już w okolicy jako wielki propagator sportu. 
Zaraził swoim entuzjazmem innych i  idea stała się faktem. Organizatorem głównym zawodów 
był Uczniowski Klub Sportowy „GIMNAZJUM” działający przy Gimnazjum w Psarach. W 
zawodach wzięło udział około 50 uczniów klas I- III gimnazjum  i IV – VI szkół podstawowych. 
Zwycięzców uhonorowano medalami oraz cennymi nagrodami rzeczowymi m.in. 
długoterminowymi karnetami wstępu do NEMO. Mamy nadzieję, że tego rodzaju imprezy 
przyczynią się do popularyzacji wśród młodego pokolenia sportu i aktywnego stylu życia, bo 
jak od dawna wiadomo-w zdrowym ciele zdrowy duch. 
Organizatorzy wierzą ponadto, że ta impreza właśnie wpisze się na stałe do kalendarza 
sportowego szkół z gminy Psary i za rok odbędą się kolejne – II Mistrzostwa w Pływaniu.

                                                                                                                   (ap)

Pierwsze miejsce dla oldboyów Sarmacji i drugie dla piłkarzy z Wojkowic. 
To wynik turnieju oldboyów, rozegranego 7 i 8 czerwca na terenie 
będzińskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji. 
W turnieju wzięło udział 6 zespołów:  Sarmacja Będzin,  Górnik Wojkowice,  
Górnik Kazimierz, MOSiR Zabrze, Szczakowianka Jaworzno, AKS 
Niwka. Zawody rozgrywane były na zasadzie „każdy z każdym”. Po 
pięciu meczach zarówno zespoły z Będzina i z Wojkowic zdobyły taką 
samą ilość punktów wygrywając cztery mecze i remisując jeden. Z ilości 
bramek wynikało, że zwycięzcą zostali zawodnicy Sarmacji. Obie drużyny 
zadecydowały jednak by rozegrać mecz „o wszystko”. W finałowym 
spotkaniu lepsi okazali się zawodnicy z Będzina, którzy pokonali rywali z 
Wojkowic 5:1 i tym samym zapewnili sobie zwycięstwo w turnieju

.    (ap)

Nasi oldboye najlepsi
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+

M³ode siatkarki z Ksawery najlepsze w województwie

Szosowe zmagania

M

S p o r t

Już po raz kolejny ulicami gminy Psary pomknęli 
kolarze ścigający się o Puchar Meridy. W sobotę 
14 marca rozegrano piąte kolarskie mistrzostwa 
w gminie Psary. Kolarze licencjonowani zmierzyli 
się w kategorii Masters. Jest to jedna z ośmiu 
imprez zaliczanych do Pucharu Polski w tej 
kategorii. Impreza rozpoczęła się punktualni 
o godzinie 10. Zawodnicy mieli do pokonania 
kilkadziesiąt kilometrów ulicami Psar Strzyżowic, 
Dąbia i Malinowic.
Równocześnie rozgrywany był wyścig o Puchar 
Wójta Gminy Psary, w którym startowali amatorzy. 
Imprezie towarzyszył jak zawsze wielki piknik 
rodzinny, podczas którego nauczyciele wychowania 
fizycznego przygotowali mnóstwo zabaw dla 
najmłodszych uczestników.  Ciekawostką była 
z pewnością wystawa zabytkowych rowerów, 
zorganizowana na stadionie Iskry Psary.

                                                                       (ap)

Po zaciętej grze siatkarki z Szkoły Podstawowej 
nr 4 w Będzinie zwyciężyły  w finale wojewódzkim 
XXXI Igrzysk Młodzieży Szkolnej w mini piłce 
siatkowej dziewcząt.  Będzinianki w pierwszym 
meczu gładko pokonały zespół z Kamieńca 2:0.  
Później rozgromiły rywali z Krzanowic także 2:0. 
W ostatnim meczu turnieju spotkały się z ekipą z 
Tychów. Pierwszy set był bardzo emocjonujący. 
Do końca ważyły się losy zwycięstwa. W końcu 
jednak będzinianki sprężyły się i w rezultacie 
wygrały pierwszy set 25:23. Pierwsza połowa 
drugiego seta była również wyrównana. Później 
jednak rywalki  zdobyły kilkupunktową przewagę, 
którą utrzymały do końca zwyciężając 16:25. Tie 
break należał jednak do uczennic będzińskiej 
„czwórki”, które zwyciężyły 15:12 i tym samym 
zapewniły sobie zwycięstwo.
Zwycięski zespół wystąpił w składzie: Agata 
Sowińska, Kinga Rębacz, Joanna Wojtarowicz, 
Klaudia Baran, Karolina Pugaczewska, Klaudia 
Celiński-Spodar, Weronika Klorek, Klaudia 
Siemieniec, Marta Bielska i Kinga Wyrwiak.
Po turnieju sędziowie wybrali najlepsze 
zawodniczki. Na miano najlepszej zawodniczki 

zasłużyła sobie Agata Sowińska z Będzina. Najlepszą atakującą 
została Kinga Rębacz, także z Będzina oraz Daria Gadomska 
z Tychów. Wśród rozgrywających wyróżniła się Klaudia Baran z 
Będzina a najlepszą blokującą Natalia Struzik z Tychów. Najlepiej 
zagrywała wykonywała będzinianka Joanna Wojtarowicz.  
Dzięki zwycięstwu, młode siatkarki, będą reprezentować nasze  
województwo w turnieju ogólnopolskim.

                                                                                Artur Pycela
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Narciarskie akrobacje w RogoŸniku
Kilkadziesiąt dzieciaków posmakowało jazdy 
na nartach wodnych, podczas pokazów, które 
przygotował Polski Związek Motorowodny 
i Narciarstwa Wodnego na I zalewie w 
Rogoźniku. Przez trzy dni członkowie 
związku uczyli dzieciaki podstaw jazdy na 
nartach, pokazywali fantastyczne akrobacje 
i bawili młodych ludzi. Kto nie odważył się 
założyć nart mógł popływać na „bananie” 
lub motorówką. Pokazy motorowodniaków 
szczególną frajdę sprawiły dzieciakom z Domu Dziecka w Sarnowie, 
które pojawiły się nad jeziorem.  - Już po raz drugi mamy okazję 
zorganizować podobną imprezę na tym zalewie. Jezioro w Rogoźniku 
doskonale nadaje się do pływania na nartach. Przede wszystkim 
chcieliśmy sprawić frajdę dzieciakom, bo do nich były skierowane nasze 

pokazy. Cieszę się, że Starostwo Powiatowe w Będzinie pomogło nam 
w organizacji i ufundowało upominki dla uczestników pokazów bo to 
sprawiło im jeszcze większą radość – mówi Wiesław Kurnik, wiceprezes 
PZMWiNW.                                                                           

Artur Pycela

Wakacje to czas nie tylko relaksu i swobody, ale co za tym idzie – brawury 
i lekkomyślności ze strony młodych ludzi, często skutkującej tragicznymi 
wydarzeniami. Przypadki utonięć, okaleczenia podczas zabawy, wypadki 
drogowe z udziałem dzieci, przestępstwa popełnione na szkodę nieletnich, 
wypadki podczas prac polowych i wiele innych tragedii, to niestety smutna 
rzeczywistość, której często można uniknąć.Listę niebezpieczeństw 
czyhających na nasze dzieci należy uzupełnić o jeszcze jedno, o którym 
często zapominamy – zagrożenia wynikające z nieograniczonego dostępu 
do komputera i internetu.Zdaję sobie sprawę z faktu, że nie sposób młodzieży 
trzymać w zamknięciu i zapewnić jej opiekę dorosłych przez 24 godziny na 
dobę, zaś wszelkie ostrzeżenia o niebezpieczeństwie, a zwłaszcza zakazy 
i nakazy, nie zawsze do młodych ludzi trafiają. Apeluję jednak do rodziców 

o uwrażliwienie swoich pociech na możliwość pojawienia się zagrożenia 
zdrowia i  życia podczas beztroskich wakacyjnych zabaw. Szkoła już to 
zrobiła w czasie roku szkolnego i zaakcentowała w ostatnich dniach przed 
wakacjami. Teraz kolej na nas – dorosłych.Do wszystkich dorosłych zwracam 
się z gorącą prośbą o natychmiastową reakcję i podjęcie działań w przypadku 
stwierdzenia, że dziecięce zabawy grożą niebezpieczeństwem. Może w tym 
samym czasie ktoś inny uratuje nasze dziecko!Wszystkim mieszkańcom 
naszego powiatu, szczególnie naszym milusińskim, życzę miłego, udanego 
i przede wszystkim bezpiecznego wypoczynku w czasie urlopów i wakacji.

                                                                                            

                                                                                                   Adam Lazar 

                                                                                        Starosta Będziński  

Apel do Rodziców


